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Új alkotmányra és reformokra van szüksége az országnak ? jelentette ki 
Kolláth György alkotmányjogász. Az SZDSZ által szervezett liberális 
klubon kifejtette: ezt az államháztartás hiánya, illetve az állam által 
fenntartott rendszerek korszerûtlensége is szükségessé teszi. A szellemi 
tõke megvan ? jelentette ki a szakértõ, ? attól azonban tart, hogy a pártok 
tovább halogatják az amúgy is megkésett átalakulást. 
A szervezõk célja, hogy a 2004-ben újraalakított liberális klub 
rendezvényein minél több, az embereket érdeklõ témával foglalkozzanak. 
Így legutóbb a gazdaság és a közlekedés volt a téma. De szerepelt már az 
agrárium, a területfejlesztés és a környezetvédelem is, az elõadó mindkét 
esetben az illetékes szaktárca államtitkára volt. Most az állam szerepe volt 
a téma. Olyan kérdésekre kerestek választ, hogy mit jelent a jogállamiság, 
lehet-e hatékonyabb a kisebb állam, kell-e új alkotmány, és milyen legyen 
a közigazgatás vagy a választási rendszer. 
KOVÁCS ZOLTÁN, ogy. képviselõjelölt, SZDSZ: Mindenki arról beszél 
a választási kampány idõszakában, hogy az államnak ezt kell megoldania, 
ez is az állam feladata, az is az állam feladata, nekünk segélyeket adjon, 
nekünk meg támogatást nyújtson. És nagyon fontos, hogy meghúzzuk 
azokat a határokat, ami az állam feladata valóban, és mi múlik az 
embereken. Mert mások pedig azt gondolják, hogy nagyon sokat költünk 
az államra, és nem hatékonyan mûködik.  
A kisebb parlament csak a választási törvény módosításával érhetõ el, 
vagyis újabb négy év vesztett el. A 89-es egyszeri használatra született 
jogszabályt használják még ma is. 
Dr. KOLLÁTH GYÖRGY, alkotmányjogász: Néhány dolgot reform alá 



kell venni, egy jól mûködõ, tisztességesen megcsinált egészségügy, 
oktatás, államháztartási reformnak a tetején államszervezeti reform van, 
országgyûlés, önkormányzati rendszer, egyéb. Muszáj megcsinálni. Ha 
nagyon sok pénzünk volna, mint mondjuk Dubainak, akkor is 
korszerûsíteni kellene, hogy hatékony legyen, minthogy pénz szûke van, 
ez a reform ez okból is elkerülhetetlen.  
Kolláth György hozzátette félõ, hogy a pártok megpróbálják elbliccelik a 
reformot. A mostani helyzet ? tette hozzá ? olyan, mint a dominó. Csak jól 
végiggondoltan szabad hozzálátni, hiszen a cél nem csak a most már 
elkerülhetetlen megtakarítás de a minõség javítása.  
Dr. KOLLÁTH GYÖRGY, alkotmányjogász: Az a kormány, amelyik ezt 
elkezdi, de nem csinálja meg, az meg fog bukni. Tehát lehet, hogy az új 
Magyarország, tehát a 89 utáni Magyarországnál az elsõ alkalom lesz, 
hogy valamelyik kormány nem tudja kitölteni az idejét. Ez olyan feladat, 
amivel lehetne kormány oldalnak, ellenzéknek együttmûködni. Ma ennek 
jelei nem látszódnak.  
2006 nyarán a reformot el kell kezdeni, és 2-3 év alatt végig is lehet vinni, 
hogy az ország visszanyerhesse a korábbi helyét.  
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